
 
 
 

追求卓越 – 德国工业中隐藏的强者 

Inclusion Factory 太仓中德善美实业 

 

中型企业（KMU-中型及小型企业，即英文缩写 SME）是德国工业的中流砥柱，是德国成为世界领

先的经济及出口大国决定性因素之一。 事实上，德国增值税征收对象的 99,6 %是中型企业，所有受

雇社保员工中，有 58.5％来自中型企业。 

这些中型企业的优势在于，他们往往在高度专业化的行业中取得了技术和市场的领先地位， 他们通

常是大型知名品牌的供应商。 大多数终端客户并不知道他们的名字，所以他们被认为是“隐藏的冠

军”。 

在我们的追求卓越系列中，“隐藏冠军”将为大家介绍一些在中国同样很成功的德国中型企业。今

天将为大家介绍的是太仓中德善美实业： 

The Taicang Inclusion Factory is China’s first and only industrial factory giving real employment and 
training solutions to people with intellectual and mental disabilities.  
As our core business is assembly services to the automotive industry, we are required to produce at 
the highest levels while staying competitive in the open Market, a challenge which is indeed not simple 
considering that our operators are in average 200% slower than those in regular manufacturing 
companies.  
For this reason, Mobil Data, a special solution designer and manufacturer of custom made machinery, 
took the challenge and developed for us the Industry 3.5™; an innovative and customized shop floor 
system which presents specialized and intelligent working stations combined with visual aided control 

panels, which allow less skilled operators to take part in complicated production processes. 

公司先会进行约 30 分钟的自我介绍，之后，进入问答环节，大家可以进行接触，同学们可以争取在

太仓中德善美实业实习或者撰写本科论文的机会。 

地点  嘉定校区，中的工程学院，济事楼 342 

日期  2017 年 12 月 19 日，周二 

时间  12:15 – 13:15 （不包括加餐） 

目标群体  中德工程学院（大三、大四）及院中德学院的学生：汽车服务工程、机械电子工程、

建筑电气与智能化、经济工程 

报告人  Dietmar Schenk, GM Mobil-Data  Nadav Ben Simon, GM Inclusion Factory 

 

                                  
 

语言 英语 

联系方式 Christina Werum-Wang, 中德工程学院， werum-wang@tongji.edu.cn 

mailto:werum-wang@tongji.edu.cn

